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 פ ר ו ט ו ק ו ל

 

מסעיף "משכורות ונלוות" מס' ₪  287,000אישור העברה על סך 

 232101010לסעיף  30010001

 

חברים שלום, אני מברך את חברי הועדה ואת  , יו"ר:ולדי מורג

, אני פותח את הישיבה של ועדת התקציב האורחים

והכספים של בינ"ה, כאשר על סדר היום שלה שני 

סעיף, זה לסעיף ראשון זה העברה מסעיף סעיפים: 

סעיף פורמאלי, שרק הועדה הזאת יכולה לעשות זאת, 

 נעמתבנושא סעיף שני זה סקירה של הגב' גליה וולך 

 ועל כך עוד מעט נדבר.

הפניה היא פניה של אגף הכספים, יו"ר רשות השיפוט  

 של ההסתדרות התחלף ויו"ר החדש,

 יו"ר מה? יהודה תפירו:

רשות השיפוט, היו"ר החדש בגלל נסיבות אישיות כאלו  ורג, יו"ר:ולדי מ

ואחרות הוא לא מסוגל לקבל משכורת אלא יקבל את 

התמורה על העבודה שלו בחשבוניות, היות והנושא 

הזה זה העברה מסעיף לסעיף, יש בקשה של אגף 

הכספים  להעביר סכום, אני תיכף אקרא את הבקשה, 

ת אישור העברה מסעיף הבקשה אומרת כדלקמן: בקש

אבקש לאשר בועדת הכספים של בינ"ה  –לסעיף 

מסעיף לסעיף לפי ₪  287,000העברת תקציב בסך 

הפירוט, מסעיף משכורות ונלוות לסעיף תשלומים 

ם המספרים שלהם. המספר עלמותבי רשות השיפוט, 
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והמספר של  30010001של הסעיף משכורות ונלוות הוא 

. 232101010שות השיפוט הוא רסעיף תשלומים למותבי 

אני מבקש את אישור הועדה, הנושא הזה פורמאלי 

 לחלוטין.

שאלה, מדובר רק לגביו, של יו"ר רשות השיפוט, או  :אלי בן מנחם

 כלל המותבים?

 לא, רק לגביו, אך ורק לגביו. ולדי מורג, יו"ר:

 זה סכום מקביל? איציק יואל:

ום, זה במקום לשלם משכורת זה בדיוק אותו הסכ ולדי מורג, יו"ר:

 ישלמו לו את החשבוניות.

 אין בעיה. אלה ואנה:

 אני מבין שהועדה מאשרת? ולדי מורג, יו"ר:

 כן. אלה ואנה:

 בבקשה, תודה רבה. ולדי מורג, יו"ר:

 

 נעמתיו"ר  –ע"י הגב' גליה וולך  – נעמתעדכון ודיווח בנושא 

 

הועדה אנחנו מקבלים פה במסגרת העבודה של חברים,  ולדי מורג, יו"ר:

סקירה של האגפים השונים ושל השלוחות השונות 

זה אחד  נעמתלהסתדרות. ללא ספק הנושא של 

 ,-הדברים הרציניים ואולי ה

 היפים. אלה ואנה:

היפים, לא רק יפים, אלא משמעותיים ביותר אולי שיש  ולדי מורג, יו"ר:

בצורה  להסתדרות. מאחר ואנחנו כל שנה מתקצבים

את או אחרת חלק קטן מהפעילויות שלכם, אבל כז
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בסופו של דבר מדובר פה על מיליון וחצי שקל בשנה 

, אנחנו ביקשנו מהגב' גליה 2016לפי התקציב של שנת 

לתת לנו סקירה על מה שנעשה וכיצד  נעמתבשם נשות 

 זה נעימה.

תודה רבה, תודה שהזמנתם אותנו, תודה ליו"ר הועדה,  גליה וולך:

, אני נעמתמנהל הכספים של  –תי ירון מלך נמצא אי

 אעמוד כדי שאני אראה את כולכם.

 נעמתבאמת מה שאתם תראו כאן, אתם יודעים ש 

, מתעסקת במעונות יום, תיכונים, לשכות משפטיות

שני כפרי נוער, מרכזים קהילתיים, אבל לשמחתנו 

הרבה אנחנו מקבלים תקציב מההסתדרות למען 

 נו.הפעילות הציבורית של

, 1,300,000היה  2015הסכום בשנה שעברה, בשנת  

מיליון, ומה שאתם תראו כאן עכשיו  1.5השנה קיבלנו 

זה רק את מה שאנחנו עושים בכסף שאנחנו מקבלות 

 .1,300,000 -מההסתדרות, את ה

 למה רק את הקטע הזה? יהודה תפירו:

בל אני בטוחה, א נעמתדרך זה תוכלו ללמוד בכלל על  גליה וולך:

הוא יותר מחצי מיליארד שקל  נעמתהתקציב של 

בסה"כ, הוא ממומן בעיקר מתשלומי הורים שאנחנו 

מקבלים על הפעילות שלנו, זה הכסף שאנחנו מקבלות 

מההסתדרות. כמו שאפשר לראות יש כאן בעיקר 

מנהלת שני קמפיינים גדולים  נעמתסעיפים הגדולים 

ץ, יום במר 8 -סביב יום האשה הבינלאומי שחל ב
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 25 -המאבק באלימות, יום למניעת אלימות במשפחה, ב

 בנובמבר, ובין לבין אנחנו עושות עוד הרבה דברים.

כמו שהעוגה מחולקת  1,300,000 -הנה הסכומים של ה 

 324,823מתוקצב ליום האשה,  478,289ואפשר לראות 

ליום למניעת אלימות, פעילות אינטרנטית,          

חברתיות ויחסי הציבור שלנו סך של  פייסבוקים, רשות

, וקורסים ופרויקטים מיוחדים שנעשים 300,000כמעט 

פרוסה  נעמת. 230,000בסך כמעט  נעמתבמרחבים של 

 מקרית שמונה ועד אילת.

יום האשה,  – אנחנו נתחיל עם יום האשה הבינלאומי 

למרץ,  8 -למרץ, כמו כל שנה, ב 8 -היה ב 2015בשנת 

הוא היה סמוך מאוד למועד הבחירות אבל בשנה הזאת 

למרץ ולכן החלטנו לייחד את יום  17 -הכלליות שהיו ב

האשה לנושא של הבחירות. ממחקרים שאנחנו עשינו 

גילינו שנשים מצביעות הרבה הרבה פחות מאשר 

גברים, יש לזה הרבה סיבות, מצאנו לנכון לעודד נשים 

גות אם המפל –כי זה חשוב, ב'  –ללכת להצביע א' 

יבינו שנשים הן כוח פוליטי שהולך בהמוניו להצביע 

הם גם ישימו יותר נשים ברשימות שלהם וגם 

האג'נדות הפוליטיות שלהם בהתאם, במצע שהם 

מציעים לציבור יהיו יותר בנושאים שקשורים גם 

לנשים. לכן יצאנו, אתם יכולים לראות שהקמפיין 

כאמור  תמיד הוא גם בעברית וגם בערבית כי יש לנו

מרחבים גם במגזר הערבי וגם במגזר הדרוזי. הקמפיין 

אמר לא שותקות יותר, דגי הזהב, אין מועמדות לא 
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מצביעות, אם את לא מצביעה לא סופרים אותך, 

סופרים אותך תרתי משמע, בקלפי את שווה, ואנחנו 

ייצרנו קלפיות מקרטון במעונות היום שלנו וקראנו 

 לאמהות במעונות ולהצביע.

אגב אנחנו בפתק שעשינו במעונות סימנו נושאים,  

רשמנו נושאים שחשבנו שיענייננו את הנשים וביקשנו 

מהם לדרג מהם הנושאים החשובים להם ביותר. נחשו 

מה היה הנושא שהיה חשוב הכי הרבה לנשים, בניית 

מעונות חדשים. כידוע לכם חסרים מאוד מעונות יום 

לדי ישראל בגילאי מפוקחים בישראל, סה"כ כרבע מי

לידה עד שלוש נמצאים במעונות יום מפוקחים, כל 

היתר נמצאים או אצל סבתא / מטפלת או במעונות 

פרטיים שעולים המון המון כסף ומטפלת פרטית עולה 

 הרבה מאוד כסף.

אם אנחנו מדברים על פערים חברתיים, בדיוק שם  

בגילאים האלה מתחילים כבר הפערים החברתיים 

ת ההמתנה אצלנו ארוכות מאוד כי בלי מעונות ורשימו

ות להשתלב בשוק העבודה ומיותר לציין נשים לא יכול

כמה קשה היום למשפחות הצעירות להתפרנס 

 ממשכורת אחת בלבד.

הקמפיין שלנו לוווה גם במודעות בעיתונים, פרסמנו  

מודעות בעיתונים, וגם היה תשדיר רדיו שרץ בגלי 

שלי, אם מי מכם שמע, הקול  –צה"ל ברשת ב' 

אז מה החלטת לא להצביע? זכותך,  –והתשדיר אמר 

רק אל תתפלאי שלא סופרים אותך. שלום, כאן גליה 
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, בבחירות האלה אני קוראת לך נעמתוולך, יו"ר 

להצביע לדברים שחשובים לנו הנשים, כי העתיד שלנו 

במרץ כולנו מצביעות כי כל  17 -תלוי בהצבעה שלך. ב

 .אחת קובעת

 על איזה בחירות? דני אביטל:

 הבחירות הכלליות. גליה וולך:

 הכלליות, הארציות. יהודה תפירו:

לפני שנה, בדיוק לפני שנה. בנוסף לקמפיינים אנחנו  גליה וולך:

 נעמתקובעים בדרך כלל את הנושא שיוצא ממרכז 

ובהתאם המרחבים מקיימים את הפעילויות שלהם 

 ב הנושאים האלה.סבי

 היה פרויקט קול קורא לנשים להצביע, רי:ראובן פ

 ללכת להצביע, כל אחת שתצביע לפי מצפונה, גליה וולך:

 איזה השפעה היתה? אלה ואנה:

 היה, אחוז ההצבעה של נשים עלה. גליה וולך:

 עלה? ראובן פרי:

אירועים  40עלה, כן, אנחנו יודעות שהוא עלה.   גליה וולך:

 התקיימו במרכז,

 זה נקרא עלה? מה גיורא ברעם:

 מה? גליה וולך:

 בהשוואה למה? גיורא ברעם:

 בהשוואה לבחירות קודמות. גליה וולך:

 ,-אהה, זה לא עלה, כי כל ה גיורא ברעם:

 לא, זה לא דיון עכשיו. ולדי מורג, יו"ר:

 לא, אבל אומרים, גיורא ברעם:
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 אני אענה על כל השאלות אחר כך. גליה וולך:

 נתון,כשאומרים  גיורא ברעם:

 זה לא דיון חברים, שאלות בסוף. ולדי מורג, יו"ר:

 למה לא נכון גיורא? אלי בן מנחם:

 כי כל האחוז עלה של אוכלוסיית ישראל בבחירות. גיורא ברעם:

כן, אבל כשעושים את היחס בין נשים לגברים, היחס  גליה וולך:

 של נשים היה גבוה יותר.

 )מדברים ביחד(

 ים על גברים עלה.היחס של נש גליה וולך:

 את היחס בין הנשים לגברים. גיורא ברעם:

 אבל מה זה חשוב? זה בכלל לא חשוב העניין. יהודה תפירו:

 יהודה, אתה חושב שלא, אני חושב שכן. גיורא ברעם:

 )מדברים ביחד(

 גיורא, אני מבקש, ולדי מורג, יו"ר:

אל אתה מפריע כי אתה נותן ציונים ואף אחד לא ש גיורא ברעם:

 אותך.

 אבל אתה מפריע. יהודה תפירו:

חברים יקרים, בואו, אני רוצה להמשיך לספר לכם על  גליה וולך:

הדברים שאנחנו עושים. זה בסדר גמור, אני גם אענה 

 על כל שאלה שתרצו.

 בסוף. יהודה תפירו:

אירועים סביב יום האשה, כשאני אומרת  40התקיימו  גליה וולך:

במרץ, בשבוע שסובב  8 -בהכל סביב יום האשה זה לא 

את יום האשה, היו כנסים, הצגות, תערוכות, הרצאות, 

 סדנאות, סיורי למידה, פאנלים והקרנות סרטים.
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 אלה, מה היה אצלך במרחב? 

אצלנו היתה הצגה וגם נופש פעיל לנשים עם העצמה  אלה ואנה:

 בעכו.

ר כיו" נעמתכשנכנסתי ל – נעמתדף הפייסבוק של  גליה וולך:

עוקבות  16,000ארצית לפני ארבע שנים היה לנו 

ועוקבים בדף הפייסבוק. אני זוכרת שקראתי ליו"ריות 

 -במרחבים ואמרתי להן בואו ניקח אתגר ונגיע ל נעמת

, זה 41,500כבר כמעט  2015 -נהיה ב 20,000 -. ה20,000

דף פעיל מאוד, נשים מאוד אוהבות אותו, אגב גם 

נמצאת שם וזה  נעמתילות של גברים אוהבים. כל הפע

לציבור  נעמתשל  מסייע גם לנו להעביר את המסרים

רחב מאוד של נשים וגם לי באופן אישי להרגיש את 

הדופק מה נשים רוצות ומה הן צריכות כי הן כמובן 

 כותבות ומגיבות.

 זה בנוסף ל... שקיימים, ראובן פרי:

 ))מדברים ביחד

 במרחב.בכל מרחב, כל יו"רית  אלה ואנה:

זה בנוסף, בוודאי. אני מדברת על הדף הרשמי של  גליה וולך:

 .נעמת

אנחנו עושות שיתוף אז אנחנו מפרסמות, כל מה  :אלה ואנה

 ,נעמתשעולה בדף המרכזי של 

 בדף המרכזי? ראובן פרי:

 כן. :אלה ואנה

וההסתדרות בנושא של  נעמתזה קמפיין משותף של  גליה וולך:

פנו אלי שלוש דיילות וסיפרו לי הדיילות על העקבים, 
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על החליטה לשנות את ההחלטה בעניין, דיילות -שאל

נדרשו להיות על עקבים גבוהים רק כשהן יוצאות 

ונכנסות, עד שהן מגיעות למטוס, מהרגע שהן מגיעות 

 על החליטה-למטוס הן עוברות לנעליים שטוחות, ואל

שהן צריכות להישאר על העקבים עד רגע ההמראה. 

תשמעי, זה קשה מאוד  –יילות פנו אלי ואמרו הד

להישאר על העקבים כי אנחנו עוזרות לנוסעים להרים 

את המזוודות לתאי המטען למעלה, אנחנו מכינות את 

המטבח בזמן שהמטוס עוד נמצא על הקרקע, את כל זה 

לעשות בנעלי עקב לוחצות קשה לנו מאוד. ההסתדרות 

ת הקמפיין גם נרתמה מהצד שלה ואנחנו התחלנו א

ברשתות החברתיות וגם בתקשורת בכלל. אני יכולה 

על חזרו -לבשר בשמחה שהגזירה בוטלה, דיילות אל

להיות על נעליים שטוחות, זאת אפליה מגדרית אגב, 

זה ממש זה, חזרו להיות על נעליים שטוחות מהרגע 

 שהן עולות למטוס.

הגיע אלינו, התחילו  –ניהלה  נעמתקמפיין נוסף ש 

הגיע פתאום הרבה מאוד טלפונים, התמונה המרכזית ל

שאתם רואים זה בניין טמפו בנתניה, שנתלה עליו שלט 

תגיד תודה שאתה גבר  –ענק, ממש ענק, ואומר 

 –ותשתה משהו. נשים התחילו לפנות אלינו ואמרו 

רגע, מה קורה פה, מה זאת אומרת תגיד תודה שאתה 

ירה, למה גבר? גם אנחנו נשים אוהבות לשתות ב

מפלים אותנו בעניין הזה? אני חייבת לציין שאנחנו 

בוחרות מאוד בקפידה מתי לצאת נגד קמפיינים 
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שאנחנו מרגישים שהם מפלים נשים, כי אנחנו לא 

רוצות לפתח אצל החברות תודעה של הנה אני אעשה 

איזושהי פרסומת ככה אנטי נשים או שוביניסטית וכל 

ני אקבל הד פרסומי יותר ארגוני הנשים יקפצו עלי וא

גדול, אז אנחנו ממש בוחרות אותם בקפידה, והפעם 

על חברת טמפו החלטנו שאנחנו הולכות כי הם 

היה מלווה שיטתיים לאורך כל הדרך. היה להם גם, זה 

בקמפיין בטלויזיה שממש לגלג על נשים, יצא מכתב 

ממני למנכ"ל טמפו וכתבתי לו שפונות אלי נשים והן 

 –נפגעות מאוד מהקמפיין, הוא כתב לי מרגישות 

אנחנו לא צוחקים על נשים, אנחנו צוחקים עם הנשים. 

לא מצחיק אותי, אתה תוריד את  –אני כתבתי לו 

השלט ותבטל את הפרסומת. לא נעניתי בתשובה 

 –חיובית, ומכאן, מאותו רגע אנחנו התחלנו בקמפיין 

 –רץ אוגוסט בלי גולדסטאר. קראנו לפאבים ברחבי הא

תחזרו את הסחורה לטמפו, אכן הרבה בארים נענו 

לקריאה שלנו והתחילו לשלוח את הארגזים בחזרה 

לטמפו, את הארגזים של גולדסטאר. יצאנו עם הקמפיין 

תגיד תודה  –תגידי תודה שאת אשה, על משקל  –

שאתה גבר. הרי לכל אחד מאתנו יש אמא, אז אמא 

ור שבועיים שלך שווה גולדסטאר, באמת זה. וכעב

יצאה קריאה שלנו שאם הקמפיין לא יוסר אנחנו נקרא 

להפסיק לשתות את כל המשקאות של לציבור הנשים 

טמפו, טמפו לא רוצה אותי אני לא רוצה טמפו, 

והבהרנו להם שאנחנו נתחיל לפגוע להם גם במוצרים 
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האחרים. זה לקח שלושה שבועות מורטי עצבים אבל 

חליפו את השלט הזה גולדסטאר בסופו של דבר ה

והקמפיין ירד למטה. אני מקווה שאנחנו לא נתקל 

 בעוד קמפיינים כאלה ואחרים.

 הורידו את השלט? ראובן פרי:

הורידו את השלט, שמו שלט אחר לגמרי, הורידו את  גליה וולך:

 הכל.

אחד סביב  –ניהלה  נעמתשני קמפיינים נוספים ש 

ר שיצא , כולנו נחשפנו לסיפו40מועדון אלנבי 

, כבר ביום שלמחרת בלילה נשות 10לתקשורת בערוץ 

והפגינו, אחר כך הסיפור הזה  40שם באלנבי היו  נעמת

קיבל קצת תפניות שונות ואחרות, היום זה נמצא בכלל 

בתביעה אזרחית מול הבעלים של המקום. לנו היתה 

שהמקום הזה יסגר, ובאמת בהידברות גם  –כוונה אחת 

ם עם משטרת ישראל המקום נסגר, עם עיריית ת"א וג

 אני מקווה שהוא לא יפתח שוב.

המיניות במשטרה,  הנושא של הטרדות –קמפיין נוסף  

היה ככה איזשהו גל כזה שפורסם בציבור, ששוטרות 

נחשפות להטרדות מיניות מהבכירים ביותר במשטרת 

ישראל, גל הניצבים שהיה שם, ואנחנו יצאנו ביום 

עשרה בבוקר אם -שזה היה אחתאחד, בשעה מסוימת, 

אני זוכרת נכון, הפגנו מול כל תחנות המשטרה 

בישראל מקרית שמונה ועד אילת, זה זכה לסיקור 

עיתונאי נרחב מאוד. אני יכולה להגיד לכם שהמרגש 

ביותר היה התגובות של השוטרות, חלקן ירדו להפגין 
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יחד איתנו וחלקן פשוט מהחלונות עשו לנו סימנים של 

ואוהבות אתכם, וזה חיבקנו אותן, חיזקנו אותן  תודה

על האומץ שלהן להתלונן, אני לא צריכה להגיד כמה 

 זה לא פשוט לאשה להתלונן על בכיר ממנה.

גליה אני רוצה להגיד לך שבירושלים הלכתי עם אילנה  :רוני כהן

 להשתתף בהפגנה מול המטה הארצי.

באמת, בכל  ,מדהים היית בהפגנה, בבקשה, כן זה היה גליה וולך:

. הטלפון שלי היה כמו חמ"ל באותו יום, כל רגע הארץ

אנחנו כאן, אנחנו כאן, כל המרחבים, זה  –קיבלתי זה 

 .נעמתהיה יפה לראות את העוצמה של 

שוטרות באו ואמרו אנחנו לא יכולות לדבר, אתם הפה  אלה ואנה:

 שלנו פה.

ושא של עובדי עוד מאבק שההסתדרות החלה אותו בנ גליה וולך:

הקבלן ומיד כשאבי ניסנקורן שיתף אותי במאבק הזה 

מצטרפת בכל הכוח. מיותר לציין,  נעמתהיה ברור ש

מעובדי הקבלן הם בעצם עובדות קבלן, נשים.  70%

אנחנו יצאנו שוב בקמפיין גם בכל הרשתות החברתיות 

וכו', וגם כשהיתה בכיכר הבימה היתה המחאה, עצרת 

 נעמתיסנקורן שם, אנחנו הגענו, מחאה שעשה אבי נ

עם בלונים סגולים, נכון? נחום, את זה אתה בטח זוכר, 

, נעמתוצבענו את הכיכר בסגול, סגול הוא הצבע של 

 עם עובדות הקבלן. נעמת –ועל הבלונים היה כתוב 

כנסים ופרויקטים שאנחנו מנהלות בשוטף במשך כל  

ל מה השנה וכמובן מתוקצבים מהכסף כמו שאמרתי, כ

 שאתם רואים פה זה מהכסף של ההסתדרות.
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קורס גלי את המנהיגה שבך, לנשים, להתחיל לפרוץ גם  

לוועדי עובדים, גם למקומות אחרים, אנחנו רוצים 

לראות יותר נשים בתפקידי מפתח. הקורסים האלה 

ים ומשולש דרומי. -היו במרחבים חולון, בת 2015בשנת 

בגליל מערבי,  סדנת המסע לארץ השינוי התקיימה

ירושלים, נגב מאוחד ועמקים צפונים. מפגשים לשימור 

קבוצות, הקורסים והסדנאות. שבוע שיא של תוכנית 

בלימודי מגדר בבתי הספר במרחב העמקים, אילנה 

פינטו היו"רית שלנו במרחב שם הצליחה לסגור עם 

 ראש העיר לימודי שוויון בין המינים בכל בתי הספר.

 היה מאוד מוצלח. ר:ולדי מורג, יו"

 מאוד מוצלח, זה פרויקט מדהים. גליה וולך:

 הייתי שם. מאוד מוצלח. ולדי מורג, יו"ר:

 אני שמחה שאתם ככה נתקלים בפעילות שלנו כל אחד. גליה וולך:

 אילנה עושה עבודה מצוינת. ולדי מורג, יו"ר:

 אילנה עושה יפה מאוד. גליה וולך:

 ל,מיליון שק 500עם  דני אביטל:

 מה? גליה וולך:

 מיליון. 500תקציב של  דני אביטל:

סדנת נשים יוצרות שינוי לנשים חד הוריות במרחב  גליה וולך:

ירושלים. אירוע רמדאן במרחב משולש דרומי. פעילות 

של סיפורי רמדאן במרחב גליל מרכזי. סדנת ארגז כלים 

לשינוי לנשים המתמודדות במחלת הסרטן, במרחב נגב 

שבע, גם שם יש לנו יו"רית מצוינת, -ארמאוחד בב

 חגית פאר, שעושה עבודה נפלאה עם נשים.
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זה פרויקט שאני מאוד מאוד גאה בו, שבאמת נוגע  

ללב, זה השנה כבר יצא המסע השלישי, הנושא של 

, בכל נשים בשואה, היתה לנו פגישה עם יד ושם

הלימודים, בכל מה שקשור לשואה אף פעם לא שמו 

ם גיבורות בשואה, וכשדיברנו על זה עם יד דגש על נשי

ושם הם מיד ככה נרתמו ואמרו זה פרויקט משותף של 

ויד ושם והתחילו לצאת מסעות של נשים, נשות  נעמת

, אבל זה פתוח לציבור הרחב, יוצאות נשים נעמת

למחנות ועורכות שם טכסי אזכרה לנשים שלא שרדו 

ס יום את השואה בעצם, ובמקביל התחלנו לקיים טכ

, זה מתקיים פה בקומה השביעית ואתם נעמתהשואה ב

רואים פה מספר, ככה יש פה איזה שתי תמונות, גם את 

 ההזמנה.

היום למאבק באלימות נגד נשים, אנחנו ערכנו סקר  

הזמן מדברים לנשים, מה הן צריכות לראות, אנחנו כל 

פנינו  2014 -לעשות, נורות אדומות וכו', שנה לפני כן ב

רגע לפני שאתה מרים יד תרים טלפון  –רים לגב

, יש לנו סדנאות אפשר לסייע וכו', ופתאום נעמתל

מה קורה בקרב בני הנוער, בני נוער  –נשאלה השאלה 

? דווקא שם שמתחילה אהבה ראשונה, 18 – 14גילאי 

זוגיות ראשונה, כמה הם חשובים בכלל ומודעים לנושא 

מתוך שלושה אמר הזה? וזה ככה בא לנו לפרצוף, אחד 

כבר חוויתי, כבר ראיתי, כבר שמעתי על אלימות בין  –

בני זוג, ומיד הבנו שאנחנו צריכות לעשות קמפיין לבני 

הנוער. הקמפיין שלנו דיבר בשפה שלהם. השתדלנו 
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מאוד, אם אתם רואים היו מודעות על האוטובוסים, 

, בשפה whatsappמצד ימין שם, שזה כמו טקסט של 

ם זאת אהבה? הוא מקנא לי, אז מה הגבול שלהם. הא

של עד כמה הוא מקנא לי זאת אהבה או שזה כבר 

זו לא אהבה, זה בידיים  –אובססיבי? לפנות לנערות 

שלך, אפשר לעצור את זה. עשינו עלונים, חילקנו 

עלונים, יו"ריות שלנו הסתובבו בתיכונים, בבתי הספר, 

הבנות, שיהיה פנו לנוער, דיברו איתם, אגב לא רק עם 

ברור, גם עם הבנים, זה חשוב, בנות ובנים ביחד. 

במקביל הפקנו סרטון עם שני כוכבי סדרת גאליס שזה 

הסדרה שבני הנוער מעריצים אותה, אני לא כל כך 

בקיאה בזה, הסרטון מדבר באמת בשפה שלהם, הכל 

 בשפת ידיים. לסרטון הזה היו מיליון צפיות.

ן פנו אלי מועצת התלמידים מיד אחרי שיצאנו בקמפיי 

וביקשו  נעמתואמרו לי שהם שמעו על הקמפיין של 

את כל החומרים, הם מאוד התלהבו, אמרו שזו פעם 

ראשונה שמישהו מדבר אליהם בשפה שלהם, על 

הנושא הזה, זה נושא שאיכשהו אנחנו לא מדברים עליו 

עם הילדים שלנו, והם לקחו את זה והעיפו את 

 .באמת זכה לתגובות רבות מאוד הקמפיין הזה, זה

 בשיתוף עם הנוער העובד. אלה ואנה:

לא, הנוער העובד זה יגיע, חכי, תיכף אני אספר. אנחנו  גליה וולך:

 כל פעם מוצאות לנו שידוך נוסף.

שוב, סביב, חוץ מהקמפיין הזה שבאמת עם הסרטון  

וכל החומרים ובתי הספר, אגב כל מה שאתם רואים, 
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קודם, כל החומרים האלה משרד החינוך שהראיתי לכם 

ביקש מאתנו את החומרים והם לקחו את זה והכניסו 

 את זה לתוכנית הלימודים שלהם, שזה גם מרגש.

 30יום המאבק בנובמבר התקיימו במרחבים שלנו סביב  

אירועים מרכזיים, פעילות בבתי הספר, כנסים, הצגות, 

סיורי למידה סדנאות, פאנלים, הקרנות סרטים, 

והרצאות. סיורי למידה, הרבה מהם באו אלינו למרכז 

 שלנו למניעת אלימות, מרכז גליקמן.

 -. אני אראה לכם חלק מ2015זה היה ככה בבריף מהיר  

מיליון  1.5 -מיליון ל 1.3 -, התקציב שלנו גדל מ2016

 ותוכלו לראות מה עשינו עד עכשיו.

 ,אז אתם יכולים לראות שהעוגה קצת 

 ?2016 -הוא יגדל. הוא גדל ב :יגאל הררי

 מיליון. 1.5 -ל 2016 -הוא גדל ב גליה וולך:

 שקל. 200,000 -ב ולדי מורג, יו"ר:

שקל, אפשר לראות שהעוגה קצת יותר  200,000 -ב גליה וולך:

 טעימה, חילקנו את הכסף קצת יותר בנדיבות הפעם.

 מה עשינו ביום האשה? 

קצת, סליחה אני אומר, מיום האשה  למה לא להעביר :יוסף ישי

 קצת להעביר ליום האלימות? יותר מידע על האלימות.

אני אגלה לך סוד, הנושא של יום למניעת אלימות יותר  גליה וולך:

קל לנו להיכנס לתוך התקשורת, התקשורת יותר מוכנה 

לעשות על זה אייטמים וכתבות וכו'. סביב יום האשה 

ותר לשלם על מודעות וכו', פחות, אז אנחנו צריכים י

לכן. ההפרשים הם קטנים, אתה יכול לראות זה 
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לכאן או לשם. אנחנו משתדלות להפיק את  100,000

 המכסימום מהמעט שיש לנו.

הרבה פעמים יש התייחסות גם לנושא של האלימות  אלה ואנה:

בתוך יום האשה הבינלאומי, אנחנו לא ממקדים את זה 

ה אירוע עצוב, אנחנו שכאילו זה אירוע שמח, ז

 משלבים את זה גם וגם, גם העצמה וגם.

 נכון. נכון. גליה וולך:

חשבנו לקחת את המילה שכולם השנה ביום האשה  

ככה יש להם כל כך הרבה סטיגמות ודעות שליליות 

ומה היא בעצם המילה הזאת עליה, המילה פמיניזם, 

שמאיימת על כולם? פמיניזם בעצם אומר זה שווה, 

ה בין נשים לגברים, אף אחד לא יותר, אף אחד לא שוו

 פחות, זה הכל. 

את שווה, פמיניזם זה  –יצאנו באמת עם הקמפיין  

שווה, כמובן גם בערבית. הסטיקר היה שקוף את שווה, 

אנשים יכלו  לתלות אותו בחדרי שרותים ציבוריים, 

 אני עדיין פוגשת אותו בכל מיני מקומות.

כר ממש באותה תקופה היה את איילת זורר, מי שזו 

הסיפור שחברת אופנה אמרה לאיילת זורר, שבעיני 

את כבר זקנה מדי,  –היא מדהימה, אמרה לאיילת זורר 

את מבוגרת מדי, אנחנו רוצים לקחת דוגמנית צעירה. 

מאיילת זורר להוביל את הקמפיין של אנחנו ביקשנו 

ביום האשה, לשמחתי הרבה היא נענתה בחיוב,  נעמת

ולא רק שבחיוב, אלא גם אמרה אני עושה את זה מכל 

הלב ובהתנדבות, אני לא רוצה כסף, את אפילו לא 
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צריכה להשקיע בלצלם אותי, היא שלחה תמונה שהיא 

אהבה, כתבה לנו טקסט מאוד מאוד מרגש ומעצים 

נשים, ומה שעלה לנו זה רק העלות של המודעות 

 לפרסם את המודעות בעיתונים.

גם כבר הפך להיות מסורת, אנחנו לפני ארבע בנוסף זה  

שנים פנינו לידיעות אחרונות והצענו להם שביום 

במרץ הם יעשו גיליון שכולו נשים,  8 -האשה, ב

כותבות אותו רק נשים, כל הנושאים שמדובר בהם הם 

 24וזה הפך להיות מסורת, זה גיליון, ממון,  נשים,

שים, מיועד שעות, כל העיתון כולו נכתב כולו ע"י נ

בעיקרו לנשים, וזה משהו שהוא שת"פ שלנו עם 

 ידיעות אחרונות.

שת"פ נוסף שעשינו באותו יום, שאנחנו גאות בו מאוד,  

זה עם תנועת דרור ישראל והנוער העובד של 

פמיניזם זה  –ההסתדרות, אנחנו עשינו את החולצות 

שווה, והם הצטרפו אלינו לפעילות בכל רחבי הארץ, 

רחובות, יצאו לקניונים, יצאו לכל המרכזים יצאנו ל

תמונה באיפה שמסתובבים אנשים, אפשר לראות 

 -אבןירון מנהל הכספים שלנו, מסתובב ב תהמרכזית א

גבירול, פשוט פגשו את האנשים בדרך והם חילקו 

ונוצר דו שיח מה זה פמיניזם, זאת  נעמתחומרים של 

 לא מילה כל כך נוראית.

 , למה היה שם מפלגת העבודה? מה זה קשור?גליה אלי בן מנחם:

 איפה מפלגת העבודה? גליה וולך:

 )מדברים ביחד(
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 לא, לא מפלגת העבודה, בעבודה. דובר:

אבל זה גם עיתון, זה לא אנחנו. זה בעיתון, זה לא  גליה וולך:

קשור אלינו. אני מה שמעניין אותי זה הלמעלה, שזה 

 הכל נשים.

 פרשן של מפלגת העבודה, ראובן פרי אתה נחום אסד:

 )מדברים ביחד(

 בעבודה, איזה עבודה? .נעמתזה לא קשור ל גליה וולך:

 נעים לו  להיזכר. גיורא ברעם:

, הסר נעמתזה הכותרת של העיתון, זה לא קשור ל גליה וולך:

 .נעמתדאגה מלבך, לא קשור ל

פרויקט נוסף שעשינו אותו, יום האשה היה קרוב מאוד  

יצאנו עם חוברת של ת בפורים לפורים, ובאמ

תחפושות. התחושה שלנו היתה, ושמענו את זה, 

והחוברות שהתחפושות לבנות בשנים האחרונות 

פרסום של התחפושות כבר התחילו לקבל צורה של, 

סליחה על המילה, אבל פלייבוי, כל התחפושות הפכו 

להיות מאוד מאוד חושפניות, כל השוטרות והאחיות, 

שאפשר להתחפש גם אחרת. לקחנו  ורצינו להראות

דמויות של נשים פורצות דרך, נשים מובילות, כל 

התחפושות הן עשה זאת בעצמך, כולן יכולות לעשות 

את זה לבד, ככה גם הכרנו דמויות כמו אמיליה ארהרט 

למשל הטייסת הראשונה, וגם חסכנו כסף להורים, 

החוברות חולקו במעונות היום שלנו ואפשר לראות את 

מחפשות את  –עמוד האמצע של ידיעות אחרונות 

 עצמן, קיבלנו פרסום יפה.
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, אפשר לראות אם בשנה 2016יום האשה הבינלאומי  

אירועים, היה  50, השנה כבר היו לנו 40שעברה היו 

לנו קצת יותר כספים. כנסים, תערוכות, סדנאות, 

פאנלים, הקרנות סרטים, סיורי למידה, הרצאות 

 והצגות. 

 2015 -לראות שגם הדף פייסבוק שלנו היה ב אפשר

, אנחנו ממשיכות לגדול 47,000, פה הוא כבר 41,000

 ולהרחיב את הקהל שלנו.

צעדת השוויון, מיכאל ביטון יצא עם הנושא של 

קיבלנו בזה תמיכה, זה  נעמתאנחנו השוויון בפריפריה, 

גם לגמרי הזדהה עם כל מה שאנחנו חושבות על חינוך 

 כר לעובדות,והעלאת ש

 הלכת? הלכת? דובר:

הלכתי, הנה רואים שאני צועדת, חזרתי בוץ עד מעל  גליה וולך:

הברכיים, הכל היה סבבה. וגם סיימנו בהשקה של ספר 

 אר ואת לא נולדת אשה, על המשקל של סימון דה בוב

שאמרה שכולנו נולדים שווים ורק אחר כך מתפתחת 

 ל נשים.האפליה המגדרית, אז זה ספר נחמד ש

קורסים ופרויקטים מיוחדים שהתקיימו עד עכשיו,  

גלי את המנהיגה שבך,  –אנחנו בסוף יוני, קורס 

במרחבים חיפה, גליל עליון וכרמיאל. סדנת המסע 

לארץ השינוי, במרחב אשדוד. ימי תרבות במרחב 

משולש דרומי. קורס שגרירות בריאות במקומות 

וד ולהעלות את לקום ולרקהעבודה, במרחב ירושלים. 

המודעות נגד אלימות כלפי נשים, זה לשאלתך, אתה 
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רואה שאנחנו עוסקות בזה כל השנה, במרחב גליל 

מערבי. אופקים ואתגרים, כנס בנושא תעסוקת נשים 

במגזר הערבי, זה היה כנס גדול וחשוב מאוד. יוזמה, 

ביצוע ושיתוף פעולה בין המרחבים גליל מרכזי, משולש 

הגליל ומשולש צפוני. חינוך רגיש מגדר, דרומי, מרכז 

-כנס בהשתתפות של כל מועצות התלמידים בעיר רמת

גן, זה התקיים בתיכון בליך, היה מרגש מאוד, היו שם 

 בני נוער בנושא הזה. 200

שוב, המסע לפולין שיצא גם השנה, חדוה הלר הובילה  

את המסע הזה בפעם השניה. והשנה אני שמחה מאוד 

ום השואה ההסתדרות יחד איתנו והפעם שלטכס של י

נקראו גם כל עובדי הבניין, היה טכס מרגש, אבי 

ניסנקורן דיבר שם מאוד מאוד מרגש, סיפר את הסיפור 

 האישי של המשפחה שלו.

זה המאבק שלנו על ההכרה בחינוך בגיל הרך, בטח  

שמעתם, אנחנו עדיין בעיצומו של המאבק, עוד לא 

אוצר,  –לה מתקיים שולחן עגול סיימנו אותו, בימים א

כלכלה והגורמים שמפעילים את מעונות היום. תחזיקו 

 סיימתי. לנו אצבעות ותאחלו לנו בהצלחה.

 גליה, תודה רבה. חברים, איציק, בבקשה. ולדי מורג, יו"ר:

 לשאלות אני פה. גליה וולך:

אני מתנצל מראש, שואל, שומע והולך, אני מתנצל  איציק יואל:

 לכן ביקשתי ראשון.מראש, 

קודם כל גליה, אני מתרשם מאוד מכל מה שאתם  

 עושים,
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 תודה רבה. גליה וולך:

אני גם כאזרח, גם חבר הסתדרות, גם פעילויות  איציק יואל:

פעילות. ידעתי שיש אחרות, לא כל כך הכרתי את ה

מתי שהוא ארגון אמהות עובדות, את מעונות, זכרתי 

לא יודע מה ראשי התיבות ואפילו אני זה עבר לנעמת 

 של נעמ"ת.

 נשים עובדות ומתנדבות. אלה ואנה:

 יפה. איציק יואל:

יפה. אבל האקדמיה ללשון לפני כמה שנים, היו לנו  גליה וולך:

גרשיים, הורידו את הגרשיים, אמרו שנעמת זה כבר שם 

 בפני עצמו.

 אז זה פשוט נעמת. אלה ואנה:

בסקירה שלך חסר לי  –שניים אז זה בעניין הזה. ו איציק יואל:

, המעונות, את מדברת על תקציב של חצי מאוד

מיליון שקל, אני רוצה לשאול כזה  500מיליארד שקל, 

כשאת מנטרלת את הפעילות הזאת שגם  –דבר 

ממומנת ע"י ההסתדרות, שהיא בעצם היתרון שלה אני 

חייב להוסיף פה, היתרון של כל מה ששמעתי פה, שלא 

 מטפלים במשהו גדול, חברות הסתדרות, מטפלים רק ב

 כלל הנשים. גליה וולך:

כולם, כלל הנשים, וזה גם הקו של ההסתדרות ואני  איציק יואל:

אוהב את זה וזה בסדר גמור, כי בדרך הזאת צריכים 

להגיע להיות המרכזים במדינה. לעניין התקציב שבעצם 

? זה ... זה רווחי? –נגזר מהפעילויות המשותפות, אחד 

זה מסובסד על ידי המדינה, כן או לא, ברמה  –שניים 
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ואם זה מאוזן, אם זה מסובסד, האם  –הכללית? שלוש 

זה אכן יש בזה יתרון גם כלכלי וגם לעולם הזה, האם 

יש מקום לפתח עוד? אמרת שחסר מעונות ויש ביקוש, 

 זאת אומרת פה בקטע הזה אין לי בכלל מושג.

 אז ככה, גליה וולך:

 רגע, עוד דבר, יואל:איציק 

 הרבה שאלות, אוקי. גליה וולך:

זה לא שאלה, חלק אני אומר. פה חסר לי דבר אחד  איציק יואל:

בפעילות וזה השוואה בין גברים לנשים, בפעילות 

הכוללת שכאן ראיתי חסר לי את הנושא הזה של מאבק 

 לשוויון בין גברים לנשים, תנאים סוציאליים,

לא מאבקים, אנחנו  אוהבות לא מלחמות, אנחנו לא גליה וולך:

 באות ממקום של טוב.

 מהמקום של קמפיין, לא משנה כרגע באיזה צורה, איציק יואל:

 כן. גליה וולך:

מהמקום של קמפיין זה חסר לי. ושניים, אני מוסיף  איציק יואל:

עכשיו עוד דבר אחד, שלדעתי כן צריך להיכנס, זה 

שראל, להיט חם, לא תיקון מה שעכשיו נמצא להיט בי

בריא ולא טוב, טיפול בילדי תימן הנעדרים, שזה נשים, 

 אמהות, ילדים חטופים.

אז בוא אני אענה לך על הכל בבקשה. ככה, קודם כל  גליה וולך:

בנושא של התקציב הגדול, החצי מיליארד, או כמו 

? התקציב שהוא אמר זה רבע אחוז אז מה אתם צריכים

כפרי הנוער ובתי הספר, השנה  שלנו של מעונות היום,

זאת היתה שנה טובה, אנחנו מאוזנות, זה לא נגמר 
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ככה כל שנה. אנחנו לא מתוקצבות מאף אחד, זה 

מתנהל במשק סגור, זה הכל מהשכר שההורים 

משלמים. משרד הכלכלה קובע לנו את שכר הלימוד 

ומתוך השכר של הלימוד הוא קובע כמה צריך לשלם 

צריך להוציא על אקונומיקה, על  שכר לעובדות, כמה

מזון, על הוצאות טלפון, על הכל, קוראים לזה סל 

 התעריפים, הכל מאוד מאוד מדוד.

מה שראיתם כאן שאמרתי שאנחנו יוצאים למאבק על  

השכר של העובדות, אפשר היה לגמור את זה בשניה, 

מעלים את שכר הלימוד להורים ובהתאם עולה השכר 

נחנו ארגונים חברתיים, אנחנו לא של העובדות. אבל א

מוכנות בשום אופן שיעלו את שכר הלימוד להורים, זה 

לא יהיה על גבם של ההורים. מה שאנחנו רוצות זה 

שהמדינה תבין שחינוך מתחיל מגיל לידה, לא מתחיל 

ב מגיל שלוש, והמדינה, אנחנו דורשות שהמדינה תתקצ

 את זה, זאת הדרישה שלנו בעצם.

הכסף שמסתובב בתוך המעונות ובתי הספר  עכשיו, כל 

הוא גבולי מאוד, אנחנו כל הזמן האמינו לי כל שקל 

מדוד, אנחנו ממש מתחשבנות כי אין לנו ברירה, זה גם 

יש סל תעריפים שנקבע וגם שתי מעידות קטנות ובטח 

ו נמצאת צ"חלקכם שמעתם מה קורה היום בויצ"ו, וי

ם של כמה מהסיבה הזאת אולי ג בקריסה כלכלית

טעויות, באמת לא צריך פה הרבה כדי, זה סכומים 

 גדולים, טעות אחת קטנה זה מיד נהיה במיליונים וכו'.

 לכם יש עובדי קבלן? דני אביטל:
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אין לנו כמעט עובדי קבלן. נדרשתי לתת דין וחשבון  גליה וולך:

ליו"ר ההסתדרות, יש לנו ששה אולי. העובדות שלנו 

מים קיבוציים, משלמים להן במעונות נמצאות בהסכ

הכל, אנחנו מסודרות מאוד, אנחנו כפופות כמובן 

 להסתדרות.

גברים. לא לגבי מה שדיברת איתי על העניין של ה 

כל  2014נקראתי לכאן בפעם הקודמת, אבל בשנת 

 –השנה שלנו כולה היתה מיועדת לגברים, ואמרנו 

שנה פנתה לנשים, עכשיו אנחנו פונות  90נעמת 

אי אפשר לעשות ים, כי כדי לעשות שוויון אמיתי לגבר

 את זה רק נשים לבד, צריך את השותפים. 

גבר אמיתי  –ביום למניעת אלימות יצאנו עם הסיסמא  

לא מרים ידיים, לפני שאתה מרים יד תרים טלפון. מי 

שראה אולי וזוכר, קבוצת מכבי ת"א במשחק שלה נגד 

ת צהובות של אלבמה עלו באצטדיון נוקיה עם חולצו

גבר אמיתי לא מרים  –מכבי ת"א שהיה כתוב עליהן 

ידיים, והכרוז שם אמר זהו קמפיין של נעמת, ואנחנו 

קוראים למי שיש בעיה להתקשר לנעמת, כי באמת יש 

, והיה קמפיין שלם סביב לנו בנעמת סדנאות לגברים

הנושא הזה ביום למניעת אלימות. וביום האשה הלכנו 

א פנינו לנשים, היו אגב הרבה ארגונים בכוון האחר ול

פמיניסטים שרצו להוריד לנו את הראש, אבל בקמפיין 

אבא נשאר איתי  –הזה יצאנו דווקא לעבוד ואמרנו 

בבית כשאני חולה, אבא מכין לי שניצל, אבא מוציא 

אותי מהמעון וכו', ובאמת המחשבה היתה שאנחנו 
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צת הנשים יצאנו לשוק העבודה ואיכשהו האבות ק

פחות פעילים ושותפים במטלות הבית ולקרוא לאבות 

להיות שותפים ולסייע בבית גם כדי להקל על נשותיהם 

 וגם כדי שהנשים תוכלנה לעשות יותר בשוק העבודה.

בנושא של חטופי תימן, זה נושא שאנחנו לא נכנסנו 

אליו, אנחנו אין לנו את הידע, אנחנו לא יודעים, אתה 

האיומות, אבל אנחנו עסוקות  יודע זו אחת הפרשות

בהרבה פרשיות אחרות, כמו למשל ביומיים האחרונים 

הנושא של ביטול חזקת הגיל הרך שאני עסוקה בו 

מאוד, ישנן עוד פרשות שהן לא היו מתוקצבות מכאן 

או שהצלחנו לעשות אותן בלי כסף, יש לפעמים אתם 

יודעים כמו למשל הנושא של קצב שהיה את הסיפור, 

נחנו לא יוצאות במודעות בעיתונים וכו', אבל אז א

מספיק שמתראיינים וכו', אנחנו מנסות לעשות בכלום, 

 במעט שיש לנו לעשות הרבה.

 מה עם הדרת נשים? :שטיינריצחק 

זה עוד נושא שאנחנו מטפלות בו, לא ראית אותו כאן  גליה וולך:

בשנה הזאת אבל היו, זה נושא שאנחנו בהחלט 

ה אתה מזכיר לי, לפני כמה ימים היה מטפלות בו, הנ

את הסיפור שזמרות ישראליות נשמעות הרבה פחות 

מזמרים ישראלים ברדיו, זה גם סוג של הדרת נשים 

 ,-וקולי נשמע שם, זה כל פעם מקבל את ה

 את יודעת למה אני מתכוון. :שטיינריצחק 

 אתה מתכוון לבית שמש. גליה וולך:

 גם. :שטיינריצחק 
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 זה נושאים שאנחנו כל פעם מטפלות, גליה וולך:

 ...? :שטיינריצחק 

 )מדברים ביחד(

. היו נושאים, אני כרגע לא זוכרת, אבל מה? ממש לא גליה וולך:

 היו בוודאי במהלך הזה.

אני רוצה לומר ככה בתור אחת שמייצגת את נעמת  אלה ואנה:

במהלך כל השנה אנחנו עושים  במרחב, אנחנו באמת

ויות, חלק מכווננות לנושאים המון המון פעיל

המרכזיים שמועלים פה וחלק הם גם יוזמות מרחביות, 

כל מרחב מתאים את עצמו לשטח שלו, למקומות 

העבודה שנמצאים אצלו במרחב. אנחנו גם מגיעות 

למקומות עבודה, בקשר עם היועצות למעמד האשה 

במקומות העבודה, וגם אנחנו היחודיות של נעמת, 

נו נותנות את כל הפעילות לחברות מעבר לזה שאנח

הסתדרות, חברות וחברי הסתדרות, כי אצלנו זה, נכון 

שאנחנו מסתכלות על נשים, אבל אנחנו יש לנו 

פעילויות ואירועים שמגיעים גם גברים. אנחנו, הבית 

שלנו פתוח לקהל הרחב. אם פונה אלינו פונה בקשר 

יא , אם זה אלימות ואם זה כל ייעוץ אחר שהלמצוקה

צריכה, אני אף פעם לא שואלת אותה אם היא חברת 

הסתדרות או לא, אני כן נותנת לה את השרות, וגם 

בפעילויות מרחביות שאנחנו עושות, סדנאות וכן 

הלאה אנחנו מאפשרות לקהל הרחב להשתתף, מתוך 

ידיעה שהקהל הזה אחר כך מגיע אלינו לפעילויות 

ות שזאת ואנחנו גם מצליחות לפקוד אותם להסתדר
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שלא חשוף לפעילות המטרה, ואנחנו חושפות קהל 

 הסתדרות דרך הפעילויות שאנחנו עושות. 

קודם כל תודה רבה להסתדרות שמתקצבת את נעמת,  

 זה לא היה בשנים קודמות וזה בשנתיים האחרונות,

 זה בארבע שנים. גליה וולך:

בארבע שנים האחרונות, וכן אשמח ואודה אם גם  אלה ואנה:

בתקציב ילקח בחשבון להעלות לנו  2017נה הבאה, בש

 את התקציב בעוד קצת.

אני רוצה להגיד משהו, בעברי מי שלא יודע הייתי איש  רוני כהן:

בזק והייתי מנהל אגף, ואחד השינויים הארגוניים 

שהיינו צריכים לעשות היינו צריכים לשבץ, והיה לנו 

ם מנכ"ל שאמר תלכו מחר בבוקר ותמנו את האנשי

שאיתם אתם יכולים לקדם את החברה, ואני אמרתי לו, 

היו לי שתי שאלות, אני יכול לקחת טוראי לעשות 

אותו רב סרן? הוא אמר לי כן. אמרתי לו גם אני חושב 

על הצד הנשי כי אנחנו חברה שכולם גברים. אני אומר 

לך גליה אני מיניתי ארבע נשים כמנהלות אצלי, אחת 

שבע, אני הייתי אחראי על -רמהן היתה אחראית בבא

שבע, על איזה ארבעים -ירושלים והדרום, בבאר

, חבל לך על הזמן, והיא היתה בגובה מטר ג'בארים

וחצי, אבל היא היתה, היא אחת המנהלות שהיא נתנה 

לי את התפוקות הכי גבוהות בחברה, זה היה באמת 

 .דבר יפה מאוד מבחינתי

אים לאחרונה עכשיו אני אגיד לך בגמלאים, בגמל 

נפגשתי עם אחד הארגונים שעשינו להם כנס, באו לשם 
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כולם גברים, אמרתי תגידו לא היה לכם גם נשים? יש 

פקידות, יש מזכירות, מילא אתם לוחמים, אז הם 

 הבטיחו לי שבפעם הבאה יהיו גם נשים.

כן, לכן מתקיימים כל הסדנאות האלה לנשים, כי  גליה וולך:

וששות להתמודד לוועדי עובדים, איכשהו נשים יותר ח

 לארגונים, יש לנו יותר חסמים.

 חברים, אין לי אלא להודות לכם על הסקירה המעולה, ולדי מורג, יו"ר:

שתי מילים לפני שאתה מסיים. אני יוצא מהשיחה הזו  יהודה תפירו:

אשם גדול מאוד, כל הזמן דיברו פה נשים, אין מצב 

צדדים, למה נעמת  כזה שיש צד אחד למטבע ולא שני

לא פונה באותה מידה לנשים כיצד למנוע אלימות, 

כיצד למנוע הטרדות מיניות וכל הדברים האלה, לא 

, מדוע אין פניה פונים באותה צורה חיובית לגברים

לגברים בצורה חיובית? כי לא תמיד הגבר הוא האשם 

באותה אלימות או אשם באותה הטרדה מינית וכדומה, 

 ואני חושב,

כי קודם כל רק הוא אשם, קודם כל רק הוא אשם,  ליה וולך:ג

 סליחה שאני אומרת לך,

 מה? לא, אני אומר לך זו ההרגשה שלי. יהודה תפירו:

אז אני אומרת לך קודם כל אין סיבה בעולם, אין סיבה  גליה וולך:

בעולם להרים יד על אשה או על גבר, אין סיבה 

 לאלימות.

לגבר לא להרים יד, באותה מידה, מאוד  צריך להגיד יהודה תפירו:

 חשוב.

 אז אני אומרת, אבל סיפרתי כאן שהיה קמפיין, גליה וולך:
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 )מדברים ביחד(

 ומה עם הנשים המכות? דובר:

 –סיפרתי כאן שהיה קמפיין שלם שדיבר אל הגברים  גליה וולך:

, בדיוק על זה 2014 -אל תרים יד, תרים טלפון, ב

 דיברתי.

ל עובדה שרק גברים רצחו את הנשים שלהם, אב :יוסף ישי

בעשרים שנה האחרונות רק גברים רצחו, אז הקמפיין 

היה מכוון לגברים. אתה ראית אשה שרוצחת את הגבר 

 שלה? כמה, אחת? אחת מתוך שלושים?

חברות וחברים, אני בשם הועדה, גליה, מודה לך מאוד,  ולדי מורג, יו"ר:

ה שאתם תמשיכו סקירה מאלפת, טובה, ואני מקוו

בדרך זו ואני מקווה שנוכל לתת את המשאבים הנכונים 

כדי שתרחיבו את העבודה. אני רק יכול לציין 

שנחשפתי בתקופה האחרונה לעבודה שאתן עושות 

בערי פיתוח קטנות כמו יקנעם ובית שאן, שם צורפו 

חברות להסתדרות, עבודה יוצאת מן הכלל טובה,  63

מידה מעולה וזה דבר מצוין ואני אומר לכם זה קנה 

למה שמתרחש בארץ. אז כל הכבוד לכן ותודה על 

 הסקירה.

 תודה רבה, תודה לכם. גליה וולך:

 חברים, שלום. ולדי מורג, יו"ר:

 

 

 הישיבה נעולה
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